
ملخ اعجاب انگیزتر  از» واتو واتو«
دردسر هجوم ملخ های ناخوانده به کشور 

ملخ انواع مختلف دارد: نــوع بادمجونی 
شکلش بدون بال آخر فصل بهار به حالت 
طغیانی به مراتع اســتان البرز حمله ور 
می شوند. نوع بال قرمزش با نام غول پیکر 
بزرگ تریــن ملخ دنیاســت. آخوندک و 
آفتاب پرست میتوانند به گونه ای نسلش 
را منقرض کنند چون دشمن اصلی ملخ 

محسوب میشوند.
هر ملخ روزی دو برابــر وزن خودش غذا 
می خورد و در هر بار تخم گذاری ۳۰۰ تا 
۴۰۰ تخم می کند و حدود ۲۰۰ تا ۴۰۰ 
کیلومتر پرواز کرده و هر سبزینه ای که   سر 

راهش باشد را نوش جان می کند.
قسمت اول  

هجوم ملخ های ناخوانده
باران زیــاد و ســیل های پی درپی دلیل 
ترسالی در کشورمان اســت. همچنین 
ترسالی باعث حمله صدمیلیون ملخ پرنده 
از آفریقا به عربستان و از آنجا به ایران شده 
است. این ملخ ها که به نام ملخ صحرایی 
شناخته شدند به شهرهای جنوبی ایران 
بوشهر، سیستان و بلوچســتان، فارس، 
خوزستان، کرمان و هرمزگان تشریف فرما 
شدند. این میهمانی بعد ۴۰ سال رخ داده 
و تهدید شدید برای کشــاورزی و مواد 
غذایی کشور است. فائو )سازمان خواربار و 
کشاورزی( اعلام کمک به ایران در مقابل 

هجوم ملخ های صحرایی را کرده است.
لازم به ذکر اســت که بزرگ ترین حمله 
لشکریان ملخ در سال ۱۸۷۵ در آمریکا 
بوده که ۲۰۰ میلیون دلار خسارت وارد 

شد.
قسمت دوم

ملخ خوردنی است
طبق گفته ها و شنیده های اخیر در ایران 

عزیزمان ملخ کیلویی ۱۵ هزار تومان برای 
مصرف خوراکی فروخته می شود.

البتــه ۲۵ ســال پیــش در کهگیلویه و 
بویراحمدملخ را در تابه برشته کرده  ومیل 
می کردند نه به خاطر فقر و بی پولی بلکه 
چون خوراک تاریخشان بوده همچنین در 
شهرهای جنوبی مثل لار، لامرد و گراش 

تناولش متداول بوده است.  
جدیداً گفته شــده خــوردن ملخ که به 
صورت صنعتی تولید شده باشد به صرفه تر 
از گوشــت قرمز اســت و پروتئین بدون 
چربی محســوب می شــود، نکته جالب 
اینکه برای حلال شدن خوردن ملخ باید 
او را زنده در دست گرفت و وقتی جان به 
جان آفرین تســلیم کرد میل کنید. در 
ضمن بهتراســت بدانید اگر احیاناً هوس 

ملخ خــوری کردید آیت الله سیســتانی 
و مکارم شــیرازی گوشــت ملخ را حلال 

اعلام کردند.
حالا گوشتش کجاست؟ خدا داند.

قسمت سوم
متن زیــر خلاصــه گفت وگو با 
سخنگوی سازمان غذا کیانوش جهانپور 

است.
تبدیل شــدن ملخ بــه خوراک 
پروتئینی در برخی شهرهای ایران 

حقیقت دارد؟
 بله. در برخی شــهرهای ایــران و البته 
کشــورهای دیگر از ملخ به عنوان ماده 
غذایی نه خود غذا اســتفاده می کردند و 
البته از قدیم مرسوم بوده و چیز جدیدی 

نیست.

ملخ ارزش دارویی و پروتئینی دارد؟ 
بحــث دارویی نیاز به مطالعــه دارد و در 
حیطه کاری من نیســت، امــا در مورد 
پروتئینی بودنش تمام حشــرات دارای 
پروتئین هستند و مطمئناً از پودر پروتئین 
آن برای غــذای دام و طیور و حتی ماهی 

استفاده می شود.
هر نوع ملخی قابل خوردن اســت؟ 
بنده تجربه یا تخصصی در این حوزه ندارم 
که دقیقــاً چه نوع ملخــی قابل خوردن 
است، اما مطمئن هســتم تمام آن ها از 
جمله ملخ های آفت قابل خوردن نیستند. 
دربــاره پــرورش ملــخ صنعتی 

شنیده اید؟
اطلاع دقیقی ندارم ولــی احتمال اینکه 
به صورت صنعتی برای مصارف خوراکی 

تولید شــود هســت مثل تولید میگو یا 
مزارع پرورش و تولید شیر الاغ در شرق 

اروپا یا هند.
با توجه به ســیل های اخیر و هجوم 
ملخ های آفت چه آینده ای را برای 
کشاورزی ایران پیش بینی می کنید؟

این در حوزه جهاد کشــاورزی است، اما 
یکی از آفت های بــزرگ حمله ملخ های 
مهاجم نیز هست که به صورت توده های 
بزرگ به مزارع حمله کرده و محصولات 
کشــاورزی را کامل از بین می برند و اگر 
مقابله شدید صورت نگیرد بخش زیادی 
از محصولات خوراک دامی و انســانی را 
از دســت خواهیم داد که ضرر و زیان به 
چرخه غذایــی و همچنین کشــاورزان 

خواهد زد.

محسن ارشدزاده خبر داد:

آغاز اجرای طرح کنترل 
خشونت در آذربایجان شرقی

اجرای طرح پیشگیری و کنترل خشونت در 
استان آذربایجان شرقی با حضور معاون امور 
اجتماعی اســتانداری، مدیر کل بهزیســتی 
استان، معاون پیشگیری دادگستری استان، 
رئیس پلیس پیشگیری استان و نمایندگان 
ارگان هــای شــهرداری، ارشــاد و آموزش و 
پرورش آغاز شــد. مدیر کل بهزیستی استان 
در این مراسم با اشــاره به ارتباط مستقیم یا 
غیرمســتقیم آســیب ها در حــوزه قضایی 
و انتظامی با خشــونت گزارشــات حاصله از 
مداخلات اورژانس اجتماعی و دفاتر مشاوره 
بهزیستی اســتان را موید این امر عنوان کرد 
و افزود: شورای فرهنگی اســتان در راستای 
پیشگیری و کنترل خشونت به دنبال تدوین 
»طرح جامع پیشگیری وکنترل خشونت در 
استان «است. محسن ارشدزاده با بیان اینکه 
اداره کل بهزیســتی آذربایجان شرقی از نیمه 
دوم سال 96 به عنوان استان پایلوت، اجرای 
طرح پیشگیری از خشــونت در شهر تبریز را 
آغاز کرده است، گفت: هم اکنون اجرای این 
طرح را در شهرســتان های استان که گزارش 
خشونت در آنجا بالا بوده گسترش خواهیم داد. 
وی همچنین افزود: این طرح بیشتر با محوریت 
آگاه ســازی و حساس ســازی در سه محیط، 
آموزشی با محوریت مدارس، کاری و محلات، 
بیشتر در قالب گروه های اجتماع محور انجام 
خواهد یافت. معاون امور اجتماعی استانداری 
نیز با بیان تخصیص بخشی از اعتبارات طرح 
تحول اجتماعی اســتان به طرح پیشگیری و 
کنترل خشونت در اســتان در راستای توجه 
ویژه مقام معظم رهبری به کنترل و پیشگیری 
آسیب های اجتماعی افزود: در سال 9۷ اجرای 
فاز دوم کنترل و پیشــگیری از خشــونت را 
آغاز کردیم. کریمی همچنین تدوین ســند 
عملیاتی، برگزاری کارگاه های آموزشی و تهیه 
گزارش های آماری را ســه مأموریت » طرح 
جامع پیشگیری و کنترل خشونت در استان« 
عنوان کرده و این امر را رسالتی انسانی دانست 
 که بر همه ابعــاد زندگی افــراد جامعه تأثیر

 می گذارد.

اعزام ۸۱ هزار زائر به عربستان
مهر: نماینده ولی فقیه و سرپرست حجاج ایرانی، 
گفت: امسال بدون احتساب عوامل و خدمه ۸۱ 
هزار زائر به حج اعزام می شــوند. حجت الاسلام 
علی قاضی عسکر، نماینده ولی فقیه و سرپرست 
حجاج ایرانی در همایش آموزشــی _توجیهی 
زائران حــج تمتع ســال 9۸، گفــت: یکی از 
موضوعاتی که از ما پرســیده می شود این است 
که با توجه به مشــکلاتی که در حوزه سیاست 
خارجی با دولت عربستان داریم آیا حج با مشکل 
مواجه خواهد شد که باید بگویم اصلًا نگران این 
موضوع ها نباشید درست است که ما در عربستان 
ســفارت نداریم، اما در توافقی که با مسئولان 
سعودی داشتیم مقرر شــد حج خارج از روابط 
سیاسی باشد البته حج یک مسئله سیاسی است، 
اما خارج از روابط سیاسی ما با عربستان برگزار 

می شود.

خانواده  

خبر روز 

دبیر کمیسیون عمران و حمل و نقل 
شورای شهر تهران؛

مبنای اخذ عوارض از محدوده 
زوج و فرد مشخص نیست

مهر: دبیر کمیســیون عمران و حمل و نقل 
شورای شهر تهران گفت: زیرساخت های لازم 
برای اخذعوارض از محدوده زوج و فرد وجود 
ندارد. محمدعلی کرونی گفت: پاسخ مکاتبه 
معاونت حمل و نقل در خصوص عوارض زوج و 
فرد از طرف کمیسیون حمل و نقل شفاف داده 
شده است، این مسئله از سوی مدیران حمل 
و نقلی شــهر تهران از یک مسیر اشتباه پیش 
برده شده، نخست نمی بایست تفسیر مصوبه 
را راسا از ریاست شورا استفسار می کردند بلکه 
استفساریه باید از طرف شهردار به شورا ارسال 
شود همچنین اگر هم اصرار به تعیین تکلیف 
موضوع دارند می بایست با کمیسیون تخصصی 
مکاتبه می شد، لذا برداشت اینگونه است که 
تمایلی هم به تغییر وضعیــت موجود وجود 
ندارد، چرا که به فرض درست بودن برداشت 
معاونت حمل و نقل از مصوبه شــورا مادامی 
که زیرساخت های اینکار فراهم نیست بر چه 

مبنایی نرخ تردد را تعیین می کنند.

شهری
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 حذف مشق شب  
نیازمند جایگزین های مناسب

ایسنا: رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی با بیان اینکه امتحان و آزمون، بخشی از 
یادگیری است و باید یک فعالیت آموزشی برای 
تثبیت و تعمیق آموزش دانش آموزان تلقی شود، 
گفت: در حال حاضر همه آزمون های ما اینگونه 
نیست و اصلاح و ارتقای آن به تلاش زیادی نیاز 
دارد. حجت الاسلام علی ذوعلم درباره سه طرح 
حذف آزمون هــای دوره ابتدایی، تغییر جهت 
مشق شــب و حذف پیک نوروزی اظهار کرد: 
حذف آزمون های دوره ابتدایی، تصمیم بسیار 
خوبی بود و لازم اســت تعمیم یابد. وی افزود: 
اساساً آزمون هایی که در فرآیند یادگیری، نقش 
مثبتی ایفا نمی کنند باید اصلاح شوند. رئیس 
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی با بیان 
اینکه آزمون، بخشی از یادگیری است و باید یک 
فعالیت آموزشی برای تثبیت و تعمیق آموزش 
دانش آموزان تلقی شــود، اظهار کرد: در حال 
حاضر همه آزمون های ما اینگونه نیست و اصلاح 
و ارتقای آن به تلاش زیــادی نیاز دارد. ذوعلم 
با اشاره به اینکه مشــق شب هم پس از حذف، 
نیاز به ارائه جایگزین های مناسب برای تثبیت 
یادگیری دارد، اظهــار کرد: تثبیت یادگیری و 
تعمیق آن در روان شناسی یادگیری، بسیار مهم 
است. سال هاست که مشــق و تکلیف منزل به 
دانش آموزان داده می شود و نباید آن را بد مطلق 
تلقی و تصور کرد که هرگونه تکلیف و واگذاری 
وظیفه به عهده دانش آموزان برای تمرین و تکرار 

بیشتر، در آموزش و پرورش نفی می شود.

آموزش 

عضو کمیسیون بهداشت مجلس؛

چرا بیمه ها هزینه های 
دندانپزشکی را تأمین نمی کنند؟

خانه ملت: عضو کمیسیون بهداشت مجلس، با 
یادآوری اینکه کشور در حوزه آموزش و پیشگیری 
مرتبط با بیماری های دهان و دندان عقب مانده، 
به تشــریح دلایل نبود ارائه خدمــات حمایتی 
بیمه ها به این بخش پرداخت. محمدحســین 
قربانــی در مــورد دلیــل گرانــی هزینه های 
دندانپزشکی و نبود پوشــش بیمه ای برای این 
حوزه، گفت: هزینه تجهیزات دندانپزشــکی در 
تمام دنیا گران بوده و کالای لوکس محســوب 
می شود، این در حالی است که تأمین متریال آن 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است و انواع فراوانی 
هم دارد کــه در هزینه های ایــن بخش اثرگذار 
اســت و ایران نیز از این قاعده مستثنی نیست. 
نماینده مردم آستانه اشرفیه در مجلس شورای 
اســلامی، ادامه داد: بیمه ها تاکنون نتوانسته اند 
خدمات حمایتی خوبی را برای دندانپزشــکی 
تعریف کنند و این یکی از ضعف های حاکمیتی 
تحت عنوان کمبود منابع است. وی تصریح کرد: 
ما در نشستی که هفته گذشته با وزیر آموزش و 
پرورش داشتیم که منجر به سوال از وی شد، به 
وضعیت بیمه های تکمیلی اشاره کردیم که در آن 
بخش های مختلف درمان اعم از چشم پزشکی، 
بستری در بیمارستان، جراحی ها و ... مورد توجه 
قرار گرفت، اما بیمه ها بــه هیچ وجه زیر بار ارائه 
خدمات در حوزه دندانپزشــکی نرفتند، چرا که 

گستردگی و هزینه بسیار بالایی دارد.

سلامت 

بی توجهی به تصویب لایحه 
تأمین امنیت زنان

خانه ملت: عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اســلامی، از نبود قانون جامع جهت 
تأمین امنیت زنان به عنوان عامل اصلی رشد 
آمار همسرآزاری که توسط اورژانس اجتماعی 
کشور اعلام شــده، یاد کرد. سمیه محمودی 
گفت: مسئولان این بخش باید با توجه به تعداد 
مراجعه کنندگانی که از سوی همسر خود مورد 
آزار قرار گرفته اند، دلایل آن را با نگاه تخصصی 
و کارشناسانه مورد بررســی قرار دهند. وی 
ادامه داد: اگر لایحــه تأمین امنیت زنان را در 
مجلس به تصویب برسانیم، بعد از این کمتر 
شاهد این قبیل مشکلات که به کانون خانواده 
آسیب می رساند، خواهیم بود. وی تصریح کرد: 
متاسفانه در شرایط کنونی این خلأ در کشور 
وجود دارد و هر چند مجلس دهم به ویژه در 
فراکسیون زنان در جهت تصویب لایحه تأمین 
امنیت زنان گام هایی را برداشــته، اما برخی 
ایرادهایی را بر مفاد آن وارد دانسته اند که مانع 

از تسریع روند بررسی این لایحه شده است. 

خانه ملت 

دستورالعمل بزرگداشت هفته کارگر ابلاغ شداحتمال افزایش ۶۰۰ میلیاردی یارانه داروهای صعب العلاج
ایسنا: دکتر محمد عبده زاده مدیرکل امور دارو درباره وضعیت یارانه دارو در بودجه سال ۱۳9۸، گفت: در بودجه امسال برای حوزه دارو 
پیش بینی هایی انجام شد، اما با اعتبارات تعیین شده در بحث داروهای یارانه ای و داروهای بیماران صعب العلاج مقداری کسری بودجه 
داریم. وی افزود: بر اساس بودجه سال ۱۳9۸، در حوزه واکسن ها ۵۰۰ میلیارد تومان و در حوزه داروهای صعب العلاج حدود ۱, 6۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده است. البته آقای دکتر نمکی با ســازمان برنامه و بودجه صحبت هایی داشتند و قول داده شد که 
بودجه و یارانه دارو اصلاح شود؛ به طوری که در حوزه داروهای صعب العلاج و یارانه ای به ۲, ۲۰۰ میلیارد تومان برسد و در زمینه واکسن ها 
اعتبارمان با حدود ۴۰۰ میلیارد تومان افزایش به 9۰۰ میلیارد تومان افزایش یابد. عبده زاده در ادامه صحبت هایش درباره وضعیت دارویی 

کشور در سال ۱۳9۸، گفت: وضعیت دارویی ما تابع مبادلات ارزی و وضعیت سیستم بانکی کشور است.     

ایرنا:  دستورالعمل بزرگداشت هفته کارگر از سوی سازمان تأمین اجتماعی و از طرف محمد حسن زدا سرپرست این سازمان جهت اجرا به ادارات 
کل و مدیریت های درمان تأمین اجتماعی سراسر کشور ابلاغ شد. سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد: با عنایت به نامگذاری سال ۱۳9۸ از سوی 
مقام معظم رهبری با عنوان »رونق تولید« و تأکید ایشان بر افزایش تولید کالای ملی که حاکی از اهمیت بسیار بالای موضوع اشتغال و نقش نیروی 
کار در چرخه تولید کشور است، به منظور ارج گذاری و قدردانی از زحمات مجدانه کارگران و بیمه شدگان پر تلاش و به پاس نکوداشت زحمات این 
عزیزان سرفراز، دستورالعمل بزرگداشت هفته کارگر از سوی سازمان تأمین اجتماعی ابلاغ شد. برنامه های هفته کارگر سازمان تأمین اجتماعی در 
سه محور اصلی برگزاری نشست های عمومی با مقامات محلی، تشکل های کارگری و کارفرمایی و آحاد مردم، تبیین فعالیت ها و خدمات سازمان 

و پاسخگویی و فعالیت های اجرایی و اطلاع رسانی برگزار می شود.   

تبریز- عبدالعلی زاده
news@ naslefarda.net

آتش پرهی / گروه جامعه
atash.parahi.1364@gmail.com

تلاش می کنیم تا در حوزه حمــل و نقل اتفاقات 
خوبی را رقم بزنیم و خوشبختانه میلیاردها تومان 
هزینه برای ساخت خط دو مترو صورت گرفته و با 
نگاه آینده نگری در این زمینه سرمایه گذاری شده 
است. این گفته نوروزی شهردار اصفهان است که 
در نخستین نشســت خبری خود در سال جاری و 
در جمع خبرنگاران عنوان کرد و گفت: قرار است 
عملیات عمرانی حفاری تونل خــط دو مترو از دو 
جبهه صورت گیرد بنابراین، عملیات عمرانی تونل از 
غرب اصفهان نیز به زودی انجام خواهد شد. نوروزی 
افزود: عملیات عمرانی پنج ایســتگاه مترو دارک، 
زینبیه، عاشق اصفهانی، عمان ســامانی و لاله، در 
حال اجراست و با جدیدترین روش ها برای ساخت 
ایستگاه ها اقدام می کنیم. وی متذکر شد: مترو به 
نفع همه است و سرمایه گذاری در این بخش، اهمیت 
قابل توجهی دارد. بدون شک آیندگان درباره این 
کار بزرگ و سرمایه گذاری صورت گرفته در حوزه 
حمل و نقل ریلی شهر، قضاوت خواهند کرد. متروی 
اصفهان نسبت به حوادث مقاوم است و همه نکات 

مدنظر پدافند غیرعامل در آن لحاظ شده است.
افرادی که محروم تر هستند از سرانه 

بیشتر بهره مند شوند
وی در ادامه افزود: برای هر شــهروند اصفهانی در 
یکسال دو میلیون و ۱۰۰ هزار تومان هزینه می شود. 
این هزینه باید به همه اختصاص یابد تا شهروندی 
که در منطقه شــش و شــهروندی که در منطقه 
کم برخوردار دارک زندگی می کنــد، بتواند از این 
سرانه بهره مند شود. سیاست های ما به گونه ای بوده 
که افرادی که محروم تر هستند از این سرانه بیشتر 
بهره مند شــوند چون بودجه را به مناطق محروم 
برده ایم و به طور مثال در حال ساخت ترمینال هایی 

در خیابان آیت اله غفاری و صمدیه هستیم.
جلــوی گودبــرداری غیراصولی را 

گرفتیم
وی در مورد پروژه چهارباغ عباسی نیز اظهار کرد: 
در مورد این طرح وقتی ما بر سر کار آمدیم ۳۰۰ متر 
از خیابان ساخته شده بود و هر لاین با طول هزار و 
۱۰۰ متر باقی مانده بود که اگر من می خواستم این 
طرح را از اول بســازم این بخش را تغییر می دادم. 
با این حال جلوی گودبرداری غیراصولی را در این 
پروژه گرفتیم و محور غربی را اصلاح کردیم. شهردار 
اصفهان افزود: هر کاری در این محور انجام می دهیم 
با مجوز میراث فرهنگی است. در مورد روند کار هم 
به طور مرتب با معماران در ارتباط هســتیم و اگر 
حرفشان دقیق و کارشناسی باشد، در تصمیم گیری 
لحاظ می کنیم. گفته ایم چهارباغ پروژه نیست بلکه 
برنامه است؛ در جلسه هم اندیشی با معماران که به 

مناسبت روز معمار برگزار شد، اعلام کردیم برای 
مراقبت از چهارباغ به نــگاه و کمک تخصصی نیاز 

داریم و همه باید مراقب چهارباغ باشیم.
تمام امکانات را به کار می بریم تا شادی 

بین مردم جریان داشته باشد
وی در مورد برگزاری برخــی برنامه های 
فرهنگی در سطح شهر ادامه داد: شهرداری همانطور 
که خدمات ارائــه می دهد زیرســاختی هم برای 
تسهیل این امور فراهم می کند. ما در همین راستا 
سینما ساحل را به9 سالن ارتقا دادیم و برنامه ریزی 
برای ایجاد دو سالن سینما در مناطق مختلف شهری 
اصفهــان را تدوین کردیم که یکی از ســالن ها در 
خوراسگان به بهره برداری رسید و یک سالن نیز در 
رهنان در مدار بهره برداری قرار می گیرد. در خصوص 
برنامه هایی که در این مکان ها برگزار می شود فقط 
نباید شهرداری توضیح دهد و تشکیلات فرهنگی و 

تمام کسانی که در حوزه های فرهنگی کار می کنند 
باید در این خصوص پاسخگو باشــند. وی با اشاره 
به اینکه ما تمام امکانات را به کار می بریم تا شادی 
بین مردم جریان داشته باشــد، اظهار کرد: یکی از 
بهترین درمان ها برای کاهش افســردگی توسعه 
نشاط اجتماعی است. اگر ساختن سینما، توسعه 
فضای فرهنگی و ساماندهی چهارباغ را غیر از کار 
فرهنگی برای جامعه بدانیم این با واقعیت سازگاری 
ندارد. شهردار اصفهان افزود: امیدواریم در سال های 
آینده در هر منطقه این شهر یک سینما ایجاد کنیم 
چراکه نیاز امروز جامعه ماست و هیچ کس نباید در 
این مسیر سنگ اندازی کند.شــهردار اصفهان در 
مورد توسعه فضای سبز شــهر اصفهان نیز گفت: 
ما در اصفهان ۱۲ هزار هکتار فضای ســبز داشتیم 
که البته بخش زیادی از آن شــامل باغات بود و در 
اثر تصمیمات در گذشــته به مجتمع مســکونی، 
خیابان های عریض و طولانی تبدیل شــده است و 
امروز اصفهان پنج هزار هکتار فضای سبز دارد که 
ســه هزار و ۷۰۰ هکتار در اختیار شهرداری است. 
در این شرایط ســخت کم آبی باید تلاش کرده تا 
بتوانیم این وســعت را حفظ کنیم. نوروزی ادامه 
داد: ما پارسال در شهرداری اصفهان ستاد مبارزه با 
خشکسالی برای حفظ فضای سبز شهر را تشکیل 
دادیم که در پی تصمیمات این ستاد توانستیم بیش 
از ۳۳ هزار تانکر آب برای نگهداری فضای خریداری 
و دو تصفیه خانه پساب در جنوب و شمال شهر ایجاد 
کنیم. وی افزود: خدا را شاکریم که امسال شرایط 
جوی و آبی به دلیل بارش ها تغییر کرد چراکه سال 
قبل بخش زیادی از انرژی ما صرف این موضوع شد و 
البته راهکارهای خوبی هم پیدا و تصفیه خانه شمال 
را با کمک یک شرکت دانش بنیان ایجاد کردیم و 
امســال هم در بخش دیگر شهر تصفیه خانه ایجاد 

می کنیم تا پساب را مجدداً در اختیار بگیریم. 

در نخستین نشست خبری سال 98، شهردار اصفهان مطرح کرد؛
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